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Dagsorden til Skole,-social- og sund
hedsudvalgets møde tirsdag den 20. 
december 1994 kl. 12.00 i mødelokale 
1 .

Medlemmer:
Anni Skov 
Annie Hansen 
Bent Vestergaard Jensen 
Knud 0. Andreasen 
Holger Andersen

Fra administrationen:

Bemærkninger:
Der vil blive serveret glogg og 
æbleskiver.

Tidspunkt for mødets afslutning: 
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1.
Meddelelser fra formanden '
1. \
Frederikssund Sygehus fremsender ----'-----------------------------
opgørelse vedrørende ventedage for
plejepatienter for november 1994. ----------------------------------
Endvidere fremsender Centralsygehuset
Hillerød opgørelse vedrørende vente- ----------------------------------
dage for plejepatienter pr. november /
1994.  i------------------------------
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2 .
Optagelse til dagpleie/daginstitutio- 
ner
Forvaltningen fremlægger optageliste 
pr. januar 1995 til orientering.
Kopi vedlagt.
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3 .
Forslag til ferieplan for skoleåret 
1995/96
J. nr. SSSF 17.20.03
Afgøres af Skole,-social- og sund
hedsudvalget
Skoleledergruppen fremsender forslag 
til ferieplan for skoleåret 1995/96. 
Planen har været til udtalelse i sko
lebestyrelser og lokalsamarbejdsud
valg og er vedlagt sagen.
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4.
Visioner for skoleområdet

--------------->-------------------------------------- ----------------------------------------------------------------------------------------------------------— -J. nr. SSSF 17.00.00 ^

Afgøres af Skole,-social- og
sundhedsudvalget ----- ^ 7--------- ;— ^

, „ . . S ? ' * * ^ € * > f .Skolerne fremsender inspirations- ---------------------------------
materiale til den politiske
visionsdrøftelse. ----------------------------------
Samtidig anmodes udvalget om en
drøftelse af, hvorvidt der skal ----------------------------------
afsættes yderligere tid i udvalget. I
så fald ønsker skolelederne at ----------------------------------
deltage.

% Kopi af materiale. ----------------------------------
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5.
Værestedet
J. nr. SSSF 16.04.06
Afgøres af Skole,-social- og 
sundhedsudvalget
Værestedet blev oprettet i 1991 som 
værested for børn og unge i Skulde
lev. Baggrunden var en gruppe proble
matiske unge i Skuldelev.
Værestedet blev oprettet som et sted 
hvor forældre og børn i Skuldelev 
skulle arbejde sammen om aktiviteter, 
dog således at kommunen ydede tilskud 
til en leder og medarbejder samt 
aktivitetsbeløb.
På daværende tidspunkt blev Vester
gade 7 vurderet som værende et pas
sende hus til disse aktiviteter.
Der blev således oprettet en 
"værestedsklub" for de 10 - 14 årige 
hver dag i tiden 12.00 til 17.00 og 
en "ungdomsklub" for de 14-18 årige 3 
dage om ugen fra kl. 18.00 til 22.00. 
Fritidsklubben er nu således indret
tet at der kan være 53 børn indmeldt 
i tidsrummet 12.oo - 17.oo. I januar 
1994 var der indmeldt 53 børn i alde
ren 10 - 14 år. Pr. 16/12-94 er der 
kun indmeldt 37 børn.
Normalt er det således at klubberne i 
gennemsnit frekventeres af ca 50% af 
børnene. Imidlertid er det således at 
også fremmødet af de indmeldte børn 
er faldende for Værestedet.
Værestedet har oplyst at der er ca 
10-15 børn der møder fast hver dag i- 
det de har behov for pasning efter 
skoletid. Disse børns behov er til 
gengæld meget stort. Derudover er der 
enkelte børn der benytter stedet af 
og til.
Aldersmæssigt er der 23 børn der skal 
forlade fritidshjemmet til sommer.
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5. fortsat
Det er uvist hvor mange af disse børn 
der vil blive indmeldt i Værestedet. 
Samtidig er det uvist hvor mange af 
de indskrevne børn der vil udmelde 
sig.
I en periode tilbød Værestedet plad
ser til de 9-årige i Skuldelev. Efter 
aftale med forvaltningen er dette 
ophørt idet det er vurderet at 
9-årige i realiteten er for umodne 
til et klubtilbud og de har hidtil 
kunnet passes i fritidshjemmet.
P.g.a. klager fra borgerne vedr. støj 
og aktivitetsniveau har lederen af 
Værestedet flere gange været til 
drøftelser i forvaltningen med hen
blik på at iværksætte aktiviteter der 
kunne være med til at ændre 
Værestedets image i byen.
Værestedets personale har således 
flere gange forsøgt at komme i dialog 
med borgerne og brugerne. Imidlertid 
må det konstateres at opbakning langt 
fra svarer til tidligere og indmel
delserne og fremmødet er faldende.
Det er forvaltningens opfattelse at 
der fortsat er mange sociale problem
stillinger i Skuldelevområdet. Der er 
mange børn der har brug for støtte og 
vejledning og det er af afgørende be
tydning for både SSP-arbejdet og lo
kaliseringsarbejdet at der er tilbud 
til de unge og de store børn. Det er 
imidlertid samtidig af afgørende vig
tighed at tilbuddet er kvalificeret 
og spændende.
Det er meget uvist hvor stort behovet 
reelt er. Hvis dette skal vurderes 
nærmere er det nødvendigt med en kon
kret undersøgelse i området der også 
henvender sig til de børn/forældre 
der ikke er indskrevet i Værestedet. 
Det er dog åbenlyst at hvis tilbuddet 
er kvalificeret og spændende nok så 
vil behovet udvide sig, idet også 
børn/unge der ikke har et reelt be
hov, vil vise sig at være interesse
ret .

fortsættes...
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5. fortsat
Handlemuligheder:
1.
Der findes økonomiske muligheder til 
at kvalificere personalet.
2 .
Værestedet lukkes midlertidigt med 
henblik på at finde anden placering.
3.
Behovet undersøges ved en 
spørgeskemaundersøgelse til samtlige 
i aldersgruppen i Skuldelev.
4 .
Værestedets eftermiddagsklub nednor
meres i forhold til antal indmeldte 
børn. Ungdomsklubben lukkes med hen
blik på forsøg på placering andet
steds i samarbejde med SSP-konsulen- 
ten.
Det er forvaltningens opfattelse at 
de udgifter der er forbundet med 
driften af Værestedet i forbindelse 
med en evt. lukning eller nednorme
ring bør forblive i området til for
anstaltninger for børn/unge i Skulde
lev.
Der er endnu ikke konkret arbejdet på 
at finde anden placering i Skuldelev 
og der foreligger derfor heller ikke 
økonomiske beregninger over hvad hu
set kan indbringe og hvad et andet 
vil koste. Der kan derfor ikke opå 
nuværende tidspunkt peges på en kon
kret løsning af denne karakter.
Det er imidlertid forvaltningens op
fattelse at der bør iværksættes en 
behovsundersøgelse og at tilbuddet i 
området skal tilpasses derefter. Her
under f.eks. nednormering af eksiste
rende Værested og en evt. ændring af 
ungdomsklubben.
Det indstilles,
at Skole-social"og sundhedsudvalget 

på baggrund af denne redegørelse 
drøfter Værestedets fremtid.

% Kopi vedlagt.
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6 .

Søskenderabat i daginstitutioner ^ ______________________________
J. nr. SSSF 16.04.00
Afgøres af Skole,-social- og ^
sundhedsudvalget /7-----------------------------
Som en del af finanslovsforliget blev ---------------------------------
der ændret på søskenderabatten ved
betaling af daginstitutioner. ---------------------------------
Der skal nu betales fuld pris for den 
dyreste plads og derefter 50% for 
den/de efterfølgende pladser.
Ifølge lovgivningen kan ---------------------------------
kommunalbestyrelsen beslutte at yde
yderligere tilskud. ---------------------------------
Forvaltningen har informeret til al
le forældre med børn i dagpleje og ---------------------------------
daginstitution om ændringerne, jfr.
vedlagte brev. --- ------------------------------
Det indstilles,
at der ikke ydes yderligere tilskud, ---------------------------------

d.v.s at der alene arbejdes udfra
at der betales fuld pris for dyre- ----------------------------------
ste plads og 50% for øvrige plad
ser . ---------------------------------

% Kopi vedlagt.
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7 .
Dagsordensudsendelse/ evaluering
J. nr. SSSF 00.01A16
Afgøres af Skole,-social- og sund
hedsudvalget
Der evalueres på udvalgets 
mødeform/indkaldelse/bilagsmateriale 
samt de faste orienteringer fra for
manden, kontorchefer m.v.


